
1 (35) 

Ungdomens Nykterhetsförbund 

10–12 november 2023 

§ 2 Fastställande av föredragningslista (bilaga 1) ................................................................................ 2 

§ 7b Kassörsrapport (bilaga 2)............................................................................................................... 4 

§ 7c Generalsekreterarrapport (bilaga 3) ............................................................................................. 5 

§ 7e Beslutsuppföljning (bilaga 4) ......................................................................................................... 8 

§ 7f Strategiområde ”Drogpolitik” (bilaga 5) ........................................................................................ 9 

§ 7g Finansieringsrapport (bilaga 6) ................................................................................................... 10 

§ 8a Riktlinjer för arvoderingar (bilaga 7) ......................................................................................... 12 

§ 8b Förbundsgemensam kalender (bilaga 8) .................................................................................... 13 

§ 9a Strategiområde ”Bildning” (bilaga 9)........................................................................................... 14 

§ 9b Strategiområde ”Drogpolitik” (bilaga 10) ................................................................................... 18 

§ 9c Strategiområde ”Ekonomi” (bilaga 11) ....................................................................................... 21 

§ 9d Verksamhetsplan 2024–2025 (bilaga 12) ................................................................................... 24 

§ 9e Interna bidrag 2024 (bilaga 13) ................................................................................................... 26 

§ 9f Budget 2024 (bilaga 14) ................................................................................................................ 28 

§ 9g Regionmöten 2024 (bilaga 15) .................................................................................................... 33 

§ 9h Framtidens nykterhetsrörelse (bilaga 16) .................................................................................. 35 

 

  



Handlingar till möte med styrelsen för Ungdomens Nykterhetsförbund 

10–12 november 2023 

§ 2 Fastställande av föredragningslista (bilaga 1) 

2 (35) 

 

1. Mötets öppnande 

2. Fastställande av föredragningslista 

3. Lägesrunda 

4. Val av mötesfunktionärer 

4a. Val av mötesordförande 

4b. Val av mötessekreterare 

4c. Val av justerare 

5. Jäv 

6. Personalfri punkt 

7. Rapporter 

7a. Ordföranderapport 

7b. Kassörsrapport 

7c. Generalsekreterarrapport 

7d. Ledningsgruppens rapport 

7e. Beslutsuppföljning 

7f. Strategiområde ”Drogpolitik” 

7g. Finansieringsrapport 

8. Diskussionsärenden 

8a. Riktlinjer för arvoderingar 

8b. Förbundsgemensam kalender 

9. Beslutsärenden 

9a. Strategiområde ”Bildning” 

9b. Strategiområde ”Drogpolitik” 

9c. Strategiområde ”Ekonomi” 

9d. Verksamhetsplan 2024–2025 

9e. Interna bidrag 2024 

9f. Budget 2024 

9g. Regionmöten 2024 

9h. Framtidens nykterhetsrörelse 

10. Övriga frågor 

11. Nästa möte 

12. Mötets avslutande 

 



Handlingar till möte med styrelsen för Ungdomens Nykterhetsförbund 

10–12 november 2023 

§ 2 Fastställande av föredragningslista (bilaga 1) 

3 (35) 

 

Jag föreslår förbundsstyrelsen besluta 

att fastställa föredragningslistan. 

Sebastian Udenius | sebastian.udenius@unf.se 

Söderhamn 3 november 2023 
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Sedan vi sågs sist har jag hunnit med lite olika processer och möten. Nedan kommer en punktlista med 

saker som jag gjort utöver de vanliga som att skriva handlingar och operativa uppgifter såsom attestera 

och efterkontroll av fakturor.  

 

• Framtidens nykterhetsrörelse  

• Ledningsgruppsmöte  

• Avstämningar som kontaktperson till arvoderad 

• Stöttat distriktskassör med bokföring 

• Uppstartsmöte om kommande revision 

• Möte om plan distrikts ekonomi  

• Samtal om Interna Bidrag  

• Deltagit på MBL förhandling 

• Behandlat inkommande PAS ansökningar  

 

Om ni har några önskemål om att jag ska rapportera mer eller mindre om något i kommande rapporter, 

säg till!  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera rapporten 

 

Lina Sultan  

Borlänge, 2023-11-02 
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Till Förbundsstyrelsens möte 2023-11-10 till 2023-11-12 

Bakgrund 

Under den senaste perioden har sjukdom varit en framträdande faktor som påverkat såväl mig 

som den övergripande personalstyrkan. Detta har ställt oss, men vi har försökt behålla vårt 

primära fokus på medlemsfrågor och att driva vår verksamhet framåt under en annars ganska 

traditionell höst. 

 

Medlemsläget 

Medlemsstatistik: 

Antalet medlemmar har stadigt ökat och i skrivande stund har vi 1 685 registrerade medlemmar i 

eBas. Dessutom har vi ytterligare 297 som väntar på att bli inlagda. Vårt återvärvningsarbete har 

visat sig vara framgångsrikt, med en nuvarande återvärvningsgrad på 49% – ett tidigare osett 

rekord. Med bara 23 medlemmar till kommer vi att nå vårt mål på 50%. 

 

Värvningsvecka: 

Med en framgångsrik värvningsvecka bakom oss, ser vi med spänning fram emot en till under 

vecka 48. Denna aktivitet är avgörande för att upprätthålla och öka vår medlemsbas. Vi 

uppmanar alla att delta. Därtill skickar vi ut värvningspaket till skolor som har mottagit UNG-

kalendern som förhoppningsvis kan bidra till ytterligare medlemmar. 

 

IOGT-NTO medlemmar: 

Vi har i år samarbetat mer med IOGT-NTO för värvningen. Målet är att alla medlemmar IOGT-

NTO  värvar mellan 13-25 år ska bli medlemmar i UNF. Vi finns nu med på deras värvarfoldrar, 

deras hemsida när man blir medlem samt deras betalningsavi. Vi har i år värvat nästan 300 

medlemmar på detta sätt. Vi ska göra ytterligare försök genom att ringa de som inte betalt sin 

medlemsavgift i IOGT-NTO och se om de vill bekräfta sitt medlemskap till UNF, det är cirka 

500 potentiella medlemmar. 

 

På gång 

Världens barn: 

Efter en intensiv period är vi stolta över att kunna meddela att Världens barn-kampanjen har 

dragit till sig en imponerande summa av 77,6 miljoner kronor till Världens Barn, detta är pengar 

som kommer gynna vårt och många andras internationella arbete. Vårt fokus för kampanjen var 

att maximera UNF:s exponering i samband med Världens barn. 
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Våra ansträngningar spände över en mängd olika mediekanaler. Uppmärksammanden i lokala 

tidningar, spridning genom sociala medier, intervjuer i radio och slutligen ett gäng pressklipp, 

både egna och tillsammans med världens barn. Nu, med kampanjen bakom oss, riktar vi 

blickarna inåt för att utvärdera och reflektera över våra insatser. Vi är i färd med att förbereda en 

slutrapport som kan ge oss insikter till framtiden. 

 

Personalsamlingar: 

Som ni vet genomfördes vår senaste personalsamling i Karlstad, samtidigt som FS-mötet i 

september. Därtill har vi nyligen genomfört en digital utbildning och snart ses personalen igen 

för årets sista personalsamling som sker på Tollare i december. 

 

Planering av FÅM och regionmöten: 

Med blicken riktad framåt har vi börjat planera för FÅM 2024. Fokuset är ännu inte självklart 

men syftet är att bidra till att föreningarna enklare ska kunna genomföra kvalitativa FÅM på 

egen hand. 

 

Vit jul: 

Kampanjen genomförs i år genom Junis regi. Vi har varit inblandade i delar av planeringen och 

det finns mycket roligt att se fram mot bl.a. spännande samarbeten! Vårt fokus med kampanjen 

riktas mot vit jul aktiviteter och vi hoppas genomföra 40 stycken under kampanjperioden. 

 

Framtidfokus 

Vägval & Projektplan: 

Vi har producerat och presenterat flera vägval för riksstyrelsen för att få vägledning i centrala 

frågor om framtidens nykterhetsrörelse. En projektplan är nu utarbetad och väntas bli behandlad 

av FS under helgens möte. 

 

Riksstyrelsemöten 

Riksstyrelsen har hållit två möten med huvudtema kring framtiden för nykterhetsrörelsen. Ett av 

dessa möten var särskilt inplanerat för att inkludera nya FS-ledamöter från NSF i diskussionerna. 

 

Övrigt 

Jag har också deltagit på en GS-Träff med LSU. Fokus låg på statsbudgeten och en allmän 

framtidsspaning för civilsamhällets stöd från MUCF och liknande. 
 

Därtill genomfördes nyligen NSF:s förbundsmöte. En ny styrelse har tillsatts och förbundsmötet 

har beslutat att gå med i utredning kring nykterhetsrörelsens framtid. Ett pressmeddelande 

gällande detta beslut gick ut den 30:e oktober. 
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Ekonomi och Finansiering 

Sedan sist har jag genomfört en budgetrevidering tillsammans med Lina för att säkerställa att 

budgeten är korrekt inför 2024. Denna är med i handlingarna och väntas beslutas på FS-mötet. 

Jag har dessutom påbörjat årets revision. Vi har arbetat fram en tidsplan och genomfört ett första 

möte med revisorerna samt påbörjat insamlingen av underlag. Det inleds med fokus på 

förvaltningsrevision och sedan i vår ligger fokus på ekonomisk revision. 

 

Vi har också börjat se över lönehanteringen i organisationen. Vi har sagt upp vårt avtal med 

accountor (som sköter vår lönehantering idag) för omförhandling. Vi kikar nu på olika alternativ 

för nästa år. Antingen anlitar vi ett nytt företag, går vidare med ett nytt avtal med accountor, 

alternativt börjar sköta lönehanteringen själva. 

 

Personal 

Det är på gott och ont lugnt på personalfronten. Vi arbetar vidare med rekryteringen av 

förbundskoordinator och har precis genomfört intervjuer för tjänsten. Vi har dessutom 

välkomnat Therese Bladh som arbetstränar hos oss sedan cirka en månad tillbaka. Vår ambition 

är att hon ska bidra till det politiska arbetet men vi tar det ett steg i taget. Slutligen kämpar vi på 

med rekryteringen av fältpersonal, det går långsamt, men vi har några spår som vi arbetar vidare 

med. 

 

Med det sagt hoppas jag kunna ge svar på vad som sker i organisationen, men jag står givetvis till 

förfogande att svara på frågor under FS-mötet också. 

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera rapporten 

Jonas Larsson 

Generalsekreterare 

jonas.larsson@unf.se 

2023-11-01 Stockholm 

  

mailto:jonas.larsson@unf.se
mailto:jonas.larsson@unf.se
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Jag har till detta möte gjort ett utdrag av beslutsuppföljningen: 

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1pu0ExU73QaFrl-yh7QNwX9C65dwzW-

rn4CrAB53Jpmg 

Jag föreslår förbundsstyrelsen besluta 

att notera rapporten. 

Sebastian Udenius | sebastian.udenius@unf.se 

Söderhamn 29 oktober 2023 

  

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1pu0ExU73QaFrl-yh7QNwX9C65dwzW-rn4CrAB53Jpmg
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1pu0ExU73QaFrl-yh7QNwX9C65dwzW-rn4CrAB53Jpmg
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Övergripande 

Arbetet har kommit igång, men går lite trögt just nu. Mycket fokus har varit på planering. Det 

drogpolitiska utskottet är igång för fullt. För tillfället arbetar vi med att bygga upp relationer 

med övriga rörelsen och har bjudit in IOGT-NTO till ett av våra möten och vi kommer att bjuda 

in andra i närtid. Jag har också haft samtal med Brysselkontoret och vi har hittat flera spännande 

samarbetsmöjligheter! 

Insatser 

Arbetet med insatserna har ju inte riktigt kommit igång ännu då verksamhetsåret inte är igång 

ännu, men tjuvstartar lite här. 

Förebygg.nu: Vi deltar på Förebygg.nu, en konferens som samlar alla som arbetar med 

förebyggande arbete. Där kommer vi prata om kommunrankningen. 

Digitala utköpskontroller: Vi gjorde ett test som inte gick så bra. Berättar om det på mötet, om ni 

har tips på hur vi kan testa det så får ni gärna ge dem. 

PUF konferens: Vi ska snart ha ett inledande möte men en bidragsansökan har redan gjorts. Just 

nu funderar jag på hur vi ska locka deltagare från ungdomsförbunden. En ide är att gå igenom 

EU-parlamentariker för att hitta olika EU nätverk. Har ni fler tips så mottages de gärna! 

Studiecirklarna: Planeringen är igång, men det är inte så mycket som hänt ännu. 

Kommunrankningen: Enkäten för 2023 års kommunrankning ska gå ut strax efter FS mötet. 

Tanken är att vi ska besluta om ett tema, förslaget för i år är hbtq+.  

Att agera på 

Om det är någon som har mycket tid så får de gärna hjälpa till med praktiska saker kring PUF 

konferensen. Jag kommer nog behöva lite stöd med kommunrankningen, framförallt 

enkätarbetet. Men återkommer närmare inpå. 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera rapporten 

Vice ordförande 

Simon Elfström Schönbeck 

simon.schonbeck@unf.se | 0760550596 

Norrköping, 2023-10-29 
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Till Förbundsstyrelsens möte 2023-11-10 till 2023-11-12 

Bakgrund 

Vi har sedan starten av andra kvartalet ordentligt påbörjat arbetet med UNF:s finansiering. Vi 

kommer därför nu inför årsskiftet göra en kort sammanställning av vilka framgångar vi hittills 

skördat av vårt arbete. Nedan beskrivs insatser som har ett värde för oss, men som inte syns i 

bokföring. Utöver det kommer vi till FS-mötet också presentera en sammanställning på sökta 

och beviljade bidrag för att även få en tillbakablick på det. 
 

Utbildning och Inspiration: 

Traditionellt har UNF inte sökt mycket externa medel. Det har funnits en kulturell utmaning i 

att uppmuntra våra ideella och anställda att både våga söka bidrag och att överväga 

finansieringsalternativ för våra aktiviteter.  

 

För att på sikt ändra kulturen har vi behövt lägga både tid och kraft på det. Rutiner för 

redovisning och uppföljning av erhållna bidrag har implementerats och sedan 

finansieringssamordnarens start har vi arrangerat presentationer om finansieringsmöjligheter 

för både ideella och anställda. 
 

Processbidrag Våra gårdar: 

Vi har börjat titta mer på vilka arrangemang som kan samfinansieras och samarrangeras. En 

framgång är att Våra gårdar har avsatt medel för utbildning, nätverk och informationsdelning. 

Detta innebär att Våra gårdar nu kommer att hjälpa oss att arrangera förbundssamlingen 2023 

och därför att täcka både boende och måltidskostnader. 
 

Varusponsring PopBox: 

Tidigare har alla kostnader under PopBox finansierats av UNF. Under våren 2023 erhöll vi 

varusponsring för PopBox från flera producenter av alkoholfria alternativ. Denna sponsring 

uppgick till ett värde av 33 000 kr och vi har redan garanterade varor värda 67 500 kr för 2024. 

Detta kommer på sikt innebära betydligt mindre produktionskostnader för PopBox. 
 

Arvsfonden: 

Ganska tidigt insåg vi att vikten av att påbörja en större ansökan. Ambitionen är givetvis att det 

ska leda till en större peng för att innovera vår verksamhet. Men vi tror också att den text som 

produceras till en större ansökan kan användas till ett flertal mindre ansökningar i framtiden och 

kan därför vara oss till gagn även vid avslag. Vi har initierat processen med en ansökan till 

Arvsfonden för ett projekt fokuserat på studentverksamhet. UNF i Umeå och föreningen "Trots 

Allt" har uttryckt intresse att samarbeta med oss i detta projektet. 
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Boverket: 

Vi har hjälp UNF Uppsala att producera en ansökan till Boverket med syfte att kvalificera sig för 

verksamhetsutvecklingsbidrag. Detta kan potentiellt i framtiden vara till nytta för hela 

förbundet, men annars hoppas vi det bidrar till den regionala verksamheten i Uppsala distrikt. 
 

Socialstyrelsen: 

Inför årets ansökan till Socialstyrelsen tog vi initiativ till en konstruktiv dialog med en 

handläggare på socialstyrelsen med fokus på varför vårt bidrag minskat över tid. Med denna 

feedback i åtanke omarbetade vi vår ansökan. Efter beslutsomgången för i år är vi inbjudna till 

ett uppföljningsmöte med handläggaren. 
 

IOGT-NTO:s Ungdomsstiftelse 

Vi har i samarbete med Junis och NSF tagit del av en större summa pengar för att finansiera FAS 

2 av projektet för framtidens nykterhetsrörelse. Kostnaderna för att driva denna typen av 

utredning är givetvis höga men bidraget från ungdomsstiftelsen innebär att de tillsätter 1,4 mkr 

till utredningen. För vår del innebär det att inga kostnader hamnar på UNF för utredningen 

nästa år.  

 

Slutord 

Värdet för detta arbete är givetvis svårt att avgöra då vi fortfarande inväntar flera beslut. Men 

under årets lopp har vi insett att “spara en krona” är lika mycket värt som att “få en krona”. Med 

den devisen har vi tittat bredare på finansiering och låst upp många nya vägar som vi inte 

tidigare haft tillträde till. 
 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera rapporten 

 

Vivi-Anne Lovelock 

genom 

 

Jonas Larsson 

Generalsekreterare 

2023-11-01 Stockholm  
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Bakgrund 

Efter samtal med Jane som idag är arvoderad har jag valt att skriva ett diskussionsunderlag om 

vad vi har förväntningar på den som har arvoderingen. Budgeten år 2024 har inte samma 

förutsättningar som innan och vilket gör att vi bör fundera på om den arvoderade som haft en 

väldigt operativ roll kanske borde ha en annan nu? Eller behöver exempelvis stöd till föreningar 

/ distrikt ske genom att resa runt eller kan det ske på ett annat sätt? Därför önskar jag att vi 

diskuterade frågorna nedan för att hjälpa mig ta fram ett underlag för beslut för riktlinjer kring 

arvoderingar då vi inte kom fram till beslut under arbetsveckan.  

Diskussion 

Jag föreslår att vi diskuterar 

• Vad vill vi att en arvoderad ska ha fokus på? Varför? 

• Utifrån bilagan “Riktlinjer kring arvoderingar” som föregående förbundsstyrelse antog 

stämmer det överens att du vill att den arvoderade ska fokusera på under 2024? Om inte, 

vad vill du ändra?  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera diskussionen 

 

Lina Sultan  

Förbundskassör  

Borlänge, 2023.11.02 
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Bakgrund 

Ett återkommande problem är att vi inte lyckas gå ut i tid med våra större evenemang i 

förbundet. Därför tycker jag att vi borde ta fram en kalender, en plan, över de arrangemang som 

händer under året så folk kan planera det redan nu. Det är inte något som vi måste besluta om, 

men det är något som vi borde kommunicera kring. Jag kommer att sammanställa kalendern och 

tillsammans med personalen kommunicera ut den. 

Diskussion 

Jag föreslår att vi diskuterar 

• Vilka händelser som borde vara med på kalendern 

• När dessa händelser är eller borde vara 

• Hur vi borde kommunicera kalendern 

• Om det finns ett bättre namn än “Förbundsgemensam kalender” 

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att notera diskussionen 

 

Vice ordförande 

Simon Elfström Schönbeck 

simon.schonbeck@unf.se | 0760550596 

Södertälje, 2023-10-29 
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Bakgrund  

Förra förbundsmötet diskuterades första utkastet på verksamhetsplanen för det strategiska 

området. Efter mötet har verksamhetsplanen reviderats i samverkan med ett personalmöte om 

verksamhetsplanen för bildning, som kom med input. Den klara verksamhetsplanen har gjort 

bidragit till att insatserna har blivit mer fokuserade och koncentrerade.  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att anta verksamhetsplanen för bildning 

 

Bildningsledare 

Louis Eckeskog 

louis.eckeskog@unf.se  

Tyringe, 2023-10-29 
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Verksamhetsplan: Strategisk inriktning 

för Bildning 

UNF bildar världsförbättrare, så säger vårt uppdrag. Vi bildar varandra för att stärka oss, för att 

möjliggöra vår potential och för att göra skillnad i världen. På så sätt kan vi uppnå vår vision, En 

demokratisk, solidarisk värld fri från droger. Det är inte bara därför vi bildar. Bildning har ett egenvärde, 

det är roligt, utvecklar oss som människor och det bidrar till idéutveckling. 

 

Lägesbild och utmaningar

Under pandemiåren avstannade kursverksamheten och vi behövde helt lägga om fokus till ett digitalt 

informerande och lärande. Det finns en utmaning i att försöka ställa om igen, att återgå till att mötas. I 

mötet finns synergieffekter, nätverkande, erfarenhetsutbyte och social interaktion händer förutom själva 

bildningen vilket gör det väldigt värt att försöka ställa om igen. Samtidigt så är den bildning som kanske 

bättre än den som inte alls händer, så om UNF:arna inte längre vill mötas behöver vi hitta andra sätt att 

nå ut till våra medlemmar.  

 

Vi har engagerad personal som ägnar sig åt både informationsspridning och bildning i sin vardag, vilket 

är en stark ryggrad i bildningsarbetet. Det finns också många lokalföreningar där lärande sker 

fortlöpande, och därutöver många engagerade drogpolitiska ledare som vill dela med sig av sin kunskap. 

Samtidigt har vi ett sviktande medlemsunderlag och kurser kan både vara en fantastisk upplevelse som 

hjälper nya medlemmar att hitta sin plats i organisationer eller en belastning för engagerade medlemmar 

som tycker att trycket blir för stort. Att balansera behoven är viktigt och måste prioriteras högt.  

 

Det allmänna politiska läget innebär mindre statliga bidrag till bildning vilket betyder att vi själva måste 

öka vår del av finansieringen till bildning. Ett ökat samarbete med NBV och våra folkhögskolor är viktigt, 

även om vi har ett visst samarbete redan idag.  

 

Strategiska inriktningar

Alla ska kunna bilda

Det viktiga får inte vara mängden bildningsinsatser utan istället måste kvalitén och återkommligheten 

vara vårt fokus. Det bildningssystem som UNF:s kongress 2021 beslutade om var ambitiöst med många 

nya kurser och självklart behöver vi hitta sätt att genomföra vad kongressen beslutat. Vi behöver se över 

formerna för våra bildningstillfällen så att de inte kannibaliserar varandra. Dessutom ska vem som helst 
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kunna bilda, oavsett vad för engagemang de har haft eller hur länge de har varit medlemmar. Det ska vara 

lätt och kul att bilda!  

 

Attrahera fler deltagare till UNF:s bildningsverksamhet

Bildning har under åren fått en stämpel för att vara tråkig och det är inte attraktivt att driva 

bildningsverksamhet längre. Bildning behöver lyftas och göras mer attraktivt med andra former än 

kurser, som läger. Vi behöver utveckla hur vi kommunicerar våra bildningstillfällen för att få fler att vilja 

delta i vår bildning. Oavsett hur mycket vi satsar på att göra bra kurser så kommer endast kurser att 

hända när UNF:are är engagerade i bildning. Den sociala aspekten av bildningsverksamheten behöver 

marknadsföras bättre.  

 

Stärka föreningskunskapen

Vi har många material, exempelvis föreningslådan, som inte används tillräckligt. Frågan är om det beror 

på att materialen inte längre känns moderna och relevanta eller för att de är okända för våra medlemmar. 

Detta behöver undersökas och sedan behöver vi adressera vad det är som gör att materialen inte används.  

 

Föreningarnas makt, som ju har sin bas i den kunskap som föreningarna har om den demokratiska 

processen inom UNF, behöver lyftas. Därigenom kommer också ökad kunskap om föreningsstyre och 

demokrati, viktiga verktyg i en generell bildning.  

 

Centrala metoder

Kurser

När vi träffas för att genomföra kurser gör vi det av många orsaker. En av dem är att möta människor och 

skapa och upprätthålla nätverk. Vi vill också entusiasmera och underhålla - kurser måste vara roliga! 

 

Att blanda praktiska övning med teoretisk information och fysisk aktivitet med salsundervisning är 

pedagogiska verktyg som vi tror kan vara framgångsrika.  

 

Studiecirklar

Vi behöver sprida studiecirkeln som metod till våra föreningar. Vårt samarbete med NBV kan utvecklas 

och skapa tillgänglighet till våra material. Att alla kan vara ledare och att varje studiecirkel anpassas till 

deltagarna är en del av studiecirkelns styrkor som vi behöver lyfta.  
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Föreningsbildning

Vår syn på utbildning och bildning behöver breddas. Det föreningarna gör är i mångt och mycket 

demokratiutbildning och vi behöver bli bättre på att se, och ta, de bildningstillfällen som föreningarna 

har. Varje dag kan någon med intresse bli mer insatt i hur en förening leds, styrs och vad som håller en 

förening vid liv. Bara genom att mata intresset.  

 

Föreningslåda är ett utbildningsmaterial som är fantastiskt. Vi behöver marknadsföra det bättre.  

Lägret

Läger är good shit med stor attraktionskraft, låg tröskel för både deltagande och ledarskap och dessutom 

oerhört gemenskapsbyggande. Det ger dessutom mer tid för intryck och bearbetning av intrycken.  

Tidigare generationer UNF:are har haft sina varianter, som tex 90-talets kurskurser och 10-talets reclaim. 

Ett sätt att avdramatisera lärande, centralisera relationsskapande och nätverkande och samtidigt bredda 

tillgången till samtliga bildningsmaterial. 
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Efter föregående förbundsstyrelsemöte reviderades det strategiska området drogpolitik. Det 

reviderade förslaget lyftes även med det drogpolitiska utskottet som fick ge input. Flera områden 

och insatser har strukits för att fokusera arbetet.  

Något som inte är klart är temat för kommunrankningen. Vilket jag tycker är något som FS 

borde besluta om. Därför presenterar jag här två förslag som FS får ta beslut om. Har ni andra 

förslag välkomnas det att lägga de här.  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att anta verksamhetsplanen för drogpolitik 

att  temat för kommunrankningen 2024 är hbtq+ 

att  temat för kommunrankningen 2025 är feminism 

 

Vice ordförande 

Simon Elfström Schönbeck 

simon.schonbeck@unf.se | 0760550596 

Hässleholm, 2023-10-28 
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Verksamhetsplan: Strategisk inriktning för 
Drogpolitik 

UNF:s vision lyder: En demokratisk och solidarisk värld fri från droger. Detta strategiska 
område behandlar den sista delen i vår vision, kampen mot droger. Det är vår gemensamma 
kamp, lokalt och nationellt, för att få politiker att lyssna på oss, att bilda opinion och skapa 
skillnad i världen genom handling.  

Lägesbild och utmaningar

Vårt drogpolitiska arbete är i en nystart. Arbetet har länge varit på sparlåga men har under 
de senaste två mandatperioderna byggts upp på nytt, om än långsamt. Nu är vi i ett läge där 
vi kan skala upp arbetet. Det finns mycket engagemang i landet, men det behöver vägar att 
påverka.  

 

Inom alkoholpolitiken har det varit en “status quo” alldeles för länge. Efter liberaliseringen 
med inträdet i Europeiska Unionen har de flesta frågorna varit relativt småsaker. Nu ser vi en 
industri på frammarsch som mobiliserar partier, svenskt näringsliv och media. Den största 
frågan är gårdsförsäljningen. Allt för länge har alkoholindustrin behandlats som vilken industri 
som helst, inte som de smutsiga oetiska exploaterande organisationer som de är.  

 

Internationellt har cannabislobbyin gjort många framsteg, flera länder har gjort cannabis mer 
tillgängligt. Samtidigt har vi sett en cannabisindustri växa fram. Industrin har idag inga tydliga 
motståndare och har kultiverat en bild av att vara en progressiv rörelse. Trots att vi ser att 
den allt mer liknar den gamla alkohol- och tobaksindustrin. 

 

I Sverige är det framförallt kommunerna som ansvarar för det förebyggande arbetet och 
ungas fritid. Det arbetet står still. Trots de senare årens ökade behov så har insatserna varit 
begränsade. Vår kommunrankning har visat att kommunernas arbete är bristande.  

 

UNF:s medlemmar har visat ett allt större engagemang för drogpolitiska frågorna. Det finns 
en vilja i landet att göra skillnad, men det engagemanget behöver ges möjlighet att leda till 
förändring. 

Strategiska inriktningar

De strategiska inriktningarna fokuserar alla på två saker, att skapa en tydligare drogpolitisk 
identitet och göra det lättare att engagera sig.  

 

Vi ska höras och vi ska synas  
Våra åsikter ska vara väl kända bland våra medlemmar och i samhället i stort. UNF och våra 
ska synas i media. Vi ska ha en tydlig identitet, tydliga budskap och vi ska göra oväsen. Vi 
behöver inte bete oss städat, vi ska höras och vi ska göra skillnad. Därför tar vi ställning i 
kontroversiella frågor, vågar bryta normer och gör oss hörda ofta.  

 



Handlingar till möte med styrelsen för Ungdomens Nykterhetsförbund 

10–12 november 2023 

§ 9b Strategiområde ”Drogpolitik” (bilaga 10) 

20 (35) 

 

Drogindustrierna ska frukta pålästa unga 
Det är alldeles för enkelt idag för alkohol och de andra drogindustrierna. Vi ska göra så fler 
unga är pålästa om industrierna. Industriernas påverkan på människor, familjer och 
samhällen ska vara välkänt. Ingen ska vilja arbeta för dessa industrier. Därför ska vi verka för 
att industrin kartläggs, deras skador blir blottlagda och att det ska bli välkänt.  

 

Ett drogpolitiskt arbete som alla kan bidra till 
I vår drogpolitiska kamp behövs alla röster. Politik är svårt, men tillsammans gör vi det 
enklare. Vi hittar nya och gamla sätt att påverka som gör att fler kan delta i det drogpolitiska 
arbetet. Vi ska bredda vad som definieras som politiskt arbete, varje förening som genomför 
ett årsmöte är ett steg för demokratin, det arbetet måste vi synliggöra och fokusera på. 
Samtidigt måste vi arbeta för att göra det drogpolitiska arbetet mer motiverande, varje insats 
ska kännas meningsfull. 

Centrala metoder

Utköpskontroll 
Kontroll av försäljning av alkohol utanför systembolaget har UNF genomfört i många år. Vi 
gör det för att ingen annan samhällsaktör tar ansvar, kommunerna har ingen koll på sina 
tillstånd och staten borde rimligtvis förbjuda det helt. Dagens försäljning utanför 
systembolaget är dock inte den viktigaste, utan det är den okontrollerade försäljningen som 
skulle ske utan ett systembolag. Därför arbetar vi för att stärka legitimiteten och stödet för ett 
fullständigt alkoholmonopol. 

 

Kommunrankningen 
Granskningen är UNF:s främsta rapport. Genom den kartlägger vi kommunernas arbete med 
ungas mötesplatser, fritid, inflytande och prevention. Kommunrankningen ska kunna vara 
grunden för vårt lokala drogpolitiska arbete. Utöver att vara en rapport är även 
kommunrankningen en möjlighet att påverka kommunerna.  

 

Mediaarbetet  
UNF arbetar med media på flera olika sätt. I media ska UNF vara utmanande men seriösa. I 
traditionella medier så syns vi genom debattartiklar, insändare och genom vår verksamhet. 
Vi ska också vara de sociala mediekanaler som unga är i. 
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Bakgrund 

Efter diskussionen på föregående FS möte har jag lagt fram ett nytt förslag som jag har försökt 

göra i linje med tankar och feedback som uppkom. Jag har lagt till några centrala metoder sen sist 

och även utvecklat stycket om varannan krona ska vara externt finansierad.  

 

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att anta verksamhetsplanen för Ekonomi & Finans  

 

Lina Sultan  

Borlänge 2023-11-02 
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Verksamhetsplan: Strategisk inriktning 
för Ekonomi & Finans  

Lägesbild och utmaningar

UNF är en organisation som under många år haft en bra och stabil ekonomi med mycket resurser. 

Detta har gjort att vi haft möjlighet till att kunna finansiera vårt arbete själv och inte behövt vara 

beroende av andra bidragsgivare. Framöver kommer vi att ha minskade inkomster och att vi behöver 

börja arbeta mer för en långvarigt stabil ekonomi där vi får finansiering av fler aktörer än i 

dagsläget.  

Strategiska inriktningar  

Gör ekonomin enklare och roligare 

I UNF ska det vara enkelt och finnas tydligt hur man sköter ekonomi. Samtidigt förstår alla 

förtroendevalda varför det är viktigt och en rolig del av sina uppdrag.  

 

Stärk föreningarnas möjlighet till finansiering 

Alla UNF:s föreningar ska bli bättre på att finansiera sin verksamhet genom externa bidrag eller 

finansiärer. Från förbundshåll ska vi hitta lösningar hur detta ska göras på ett så enkelt sätt som 

möjligt för att föreningar ska kunna fokusera på de verksamheter som tar oss närmare visionen.  

 

Varannan krona ska vara externt finansierad 

Vi har som mål att uppnå en balans där minst hälften av våra finansieringskällor utgörs av 

externa resurser. Detta kräver att vi utvecklar nya rutiner och arbetsmetoder som säkerställer att 

extern finansiering alltid är det naturliga valet när vi planerar och genomför våra verksamheter. 

Denna strategiska inriktning är avgörande för att UNF ska kunna fortsätta utvecklas och uppfylla 

sina mål, och den kommer att kräva ett gemensamt engagemang och samarbete för att säkerställa 

en sund och hållbar ekonomi för framtiden. 

 

Centrala metoder 

Stöd till kassörer & styrelser  
Denna centrala metod går ut på att ha fokuserade insatser mot styrelser i UNF som ska öka 
förståelsen om ekonomi i stort, det kan vara allt från att skapa mötesplatser, bildningstillfällen 
och ha uppsökande stöd mot nyvalda kassörer. Här finns även stort fokus på att ge stort liv 
till allt bra material för att underlätta ekonomihantering som finns men som idag inte alltid 
utnyttjas på bästa sätt.  
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Söka bidrags hjälp 
Denna centrala metod går ut på att vi ska tillhandahålla stöd i att söka pengar från externa 
bidragsgivare och ha en övergripande koll vilka externa bidragsgivare som finns för 
regionala/lokala föreningar.  

 

Företagssamarbeten  
Denna centrala metod handlar om att hitta företagssamarbeten som kan sponsra våra olika 
evenemang och verksamheter ska vara en självklar del i all planering av verksamhet. 
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Bakgrund  

Stora delar av året har vi nu ägnat åt att planera vår verksamhet för de kommande två åren. Det 

är med nöje som jag skriver denna handling inför vårt novembermöte när vi nu äntligen ska få 

besluta om vår planering. Det är lite saker som vi kommer behöva åtgärda inför mötet och vi 

kommer säkert behöva revidera en del allt eftersom, men i huvudsak är planeringen nu klar.  

Varje strategiskt område kommer att ha ett eget beslutsdokument, där vi hanterar dem separat. 

Denna handling hanterar den samlade verksamhetsplanen och särskilt insatsplanen som är en del 

av den samlade planen. I med att detta är ett nytt arbetssätt så vill jag vara extra tydlig i hur de 

strategiska områdena och insatsplanen ska tolkas, vilket förtydligas nedan. 

Jag och Jane har fört en dialog med Theo om det organisatoriska området. Det har visat sig att 

området inte själv lämpar sig som ett strategiskt område och därför kommer vi på mötet att dela 

upp insatserna på området till andra områden. 

Förslag 

Kongressen gav oss en arbetsplan att verkställa de kommande två åren. Verksamhetsplanen ska 

vara vårt verktyg för att konkretisera kongressens arbetsplan. Verksamhetsplanen består av olika 

strategiska områden och en insatsplan. Varje strategiskt område har en ansvarig från 

förbundsstyrelsen. De strategiska områdena ska ge en tydlig riktning för arbetet inom de 

respektive områdena. Insatsplanen är en plan över vilka insatser som behövs för att uppnå 

arbetsplanen.  

Insatsplanen skiljer sig från normala styrdokument. Till viss del är insatsplanen ett levande 

dokument. Den ska arbetas i och ändras efter behov. På detta möte kommer vi besluta 

insatsplanen, men dess nuvarande form är endast starkt rådgivande. Det ges stort utrymme att 

anpassa och förändra insatserna efter behov. Men större ändringar kräver beslut av 

förbundsstyrelsen och ska beredas av den områdesansvariga. Större ändringar kan till exempel 

vara att en insats tillkommer, tas bort eller om insatsen ändras fullständigt. Respektive 

områdesansvarig ansvarar sin del av insatsplanen och de ändringar som görs. Budgetändringar 

får endast göras i ordinarie ordning, förutom då det tillkommit mer externa medel än planerat då 

får dessa självklart användas.  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att anta insatsplanen och dess funktion efter beskrivningen i förslaget 

att de strategiskt ansvariga ansvarar för att uppmärksamma behov av och bereda större 

ändringar av deras del av insatsplanen 
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att anta verksamhetsplanen med följande strategiska områden: Värvning, Drogpolitik, 

Verksamhet och Ekonomi, samt med insatsplanen 

 

Vice ordförande 

Simon Elfström Schönbeck 

simon.schonbeck@unf.se | 0760550596 

Linköping, 2023-10-29 
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Bakgrund 

Varje år uppdateras hur vi fördelar ut interna bidrag i förbundet. Det är förbundsstyrelsen sätt 

att kunna välja vad som ska uppmuntras genom olika interna bidrag eller pengar att söka = PAS.  

 

Förslaget på interna bidrag ser liknande ut som år 2023 men lite små förändringar har gjorts. En 

förändring kopplat till föreningsbidraget är att jag har valt att föreslå att ta bort taket på vad en 

förening kan få i föreningsbidrag. En annan skillnad från innan är att summan för per medlem 

och återvärvad medlem har ökat. PAS ligger kvar med samma tak på 15 000 kr per ansökan som 

under 2023.  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta 

att bifalla förslaget på interna bidrag till 2023. 

 

Lina Sultan  

Borlänge 2023.11.02 
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Interna Bidrag 2024 

● Föreningsbidrag 

● Nybildningsbidrag 

● PAS – Pengar att söka 

 

Föreningsbidrag 

Grundbidrag 2000kr 

Per medlem 200 kr 

Per återvärvad medlem 25 kr 

För att få föreningsbidraget ska årsmötet vara inrapporterat med årsmötesprotokoll och 

årsmötesrapport i eBas enligt stadgarna. När årsmötet rapporteras in väljer föreningen om 

föreningen vill ha bidrag eller ej utbetalt. 

 

Nybildningsbidrag 

Nybildningsbidrag för en ny UNF-förening 2000kr 

 

Nybildningsmötet räknas som ett årsmöte vilket innebär att man inte kan ha både årsmöte och 

nybildningsmöte samma kalenderår. Eftersom föreningen inte hade medlemmar vid årsskiftet 

utbetalas inget medlemsbidrag. 

 

PAS – Pengar att söka 

Har ditt distrikt eller förening en idé på ett arrangemang eller en fantastisk form av verksamhet? 

Ansök då om bidrag till arrangemanget. Bidraget är på max 15 000 kronor. 

Ansökan ska vara inkommen minst 5 veckor innan arrangemangets start. 

 

För att man ska kunna ansöka ska distriktet eller föreningen ha haft ett enligt stadgarna godkänt 

årsmöte. 

Ansökan skickas in till lina.sultan@unf.se och ska innehålla: 

– Rubrik 

– Beskrivning av vad det söks för samt bakgrund till ansökan. 

– Hur detta uppnår UNF:s vision. 

– Hur detta eventuellt ska redovisas 

– Budget med övriga intäkter samt specificerade kostnader 

– Sökt belopp 

– Kontaktuppgifter och vem som ansöker samt vart bidraget ska betalas ut till 
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Bakgrund  

Under varje november FS har vi fokus på ekonomi och budget. När året närmar sig sitt slut så 

tror vi oss ha bättre förutsättningar att veta vad för kostnader och intäkter vi har 2024, därför 

behövs några justeringar. Vi har valt att inte ändra något i den antagna budgeten för 2025 på 

grund av vi anser att det inte kommer hjälpa oss då mycket kan ändras fram till dess. Därför är 

fokus på 2024.  

Reviderade poster 

Alla reviderade punkter är blåmarkerade i under budgeten så ni lättare ska kunna följa de olika 

revideringar jag föreslår. Nedan kommer jag berätta kort om varje förslag på revidering.  

tkr = tusentals kronor (ex 30 tkr = 30 000kr) 

mkr = miljontals kronor (ex 1mkr = 1000 000 kr) 

Intäkter:  

Intäkten Miljonlotteriet blev 100 tkr mer än budgeterat, därmed revideringen.  

Intäkten Återkommande bidrag har vi valt att sänka med 100 tkr då vi tror vi kommer få 1,9 

mkr istället för 2 mkr från MUCF som man räknade med när budgeten gjordes till kongressen.  

Kostnader: 

Kostnadsposten Arvoden har sänkts med 30 tkr då vi nu har ett kongressbeslut på 42% av ett 

inkomstbasbelopp därför kan vi veta mer exakt vad kostnaden faktiskt kommer bli.  

Kostnadsposten Lokaler förbundskansli har ökat med 30 tkr då vi nu närmare vet vad det nya 

avtalet blev samt sitter kvar i äldre avtal ett tag till. 

Kostnadsposten Administrativa system har vi valt att öka med 60 tkr på grund av när 

budgeten gjordes inför kongressen var tanken att vi skulle kunna ha lönehanteringen inhouse 

men i dagsläget är det oklart om det blir så därför behövs lite mer pengar i denna post.  

Kostnadsposten Motdrag har ökat med 150 tkr då vi tidigare i höst valde att inte använda 150 

tkr från 2023 för att använda dem till ett extra nummer under 2024 istället. Dessa har vi gjort en 

avsättning för under 2023 och de kommer lösas upp i början av 2024. 

Kostnadsposten POPBOX har sänkts med 50 tkr då vi inte bedömer att kostnaderna kommer 

vara så höga som budgeterat och det är även något som syns även i årets resultat att mindre än 

väntade medel använts.  
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Kostnadsposten Övriga samarbeten har ökat med 25 tkr då utifrån årets utgifter uppgår till 

mer än 150 tkr som var budgeterat enligt kongressbeslutet.  

Verksamhetsresultat  

Detta leder till att med godkännande av ovanstående revideringar kommer 

verksamhetsresultatet bli - 1510 000 kr. En kommentar till detta är att det är en ökning på 185 

tkr jämfört med den budgeten för 2024 beslutad av budgeten och då är 150tkr av dessa en 

upplösning av de undanlagda pengarna från motdrag i år vilket innebär egentligen att vi gör en 

ökning med 25 tkr.  

 

Förbundsstyrelsen föreslås besluta  

att anta den reviderade budgeten för 2024.  

Lina Sultan & Jonas Larsson  

2023-11-01 
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Till Förbundsstyrelsens möte 2023-11-10 till 2023-11-12 

Bakgrund 

Under det extrainsatta kongressåret ska även extra Regionmöten genomföras i de regioner som 

inte har en aktiv distriktsstyrelse. Extra regionmöten ska enligt stadgarna kallas till senast 1 

månad innan mötet. 
 

Nuläge 

Enligt stadgarna ska regionmötet vara genomförda innan 15 april. Eftersom det vid förra 

omgången av regionmöten inte valdes sammankallande inför nästa regionmöte faller det på 

förbundsstyrelsen att kalla till extra regionmöte. 
 

Förslaget är att vi genomför samtliga möten digitalt mellan den 1–15 april. Enligt stadgan är 

mötet beslutsmässigt och genomförbart om mer än hälften av anmälda deltagare är närvarande. 

 

Stadgarna säger att ett extra regionmöte kan genomföras om det krävs fyllnadsval för 

kongressombud eller ersättare. Eftersom detta gäller alla våra områden utan distrikt föreslår vi 

följande extra regionmöten: 
 

Västernorrland - 6 april 11.00 

Dalarna - 6 april 11.00 

Jämtland - 6 april 13.00 

Stockholm - 6 april 13.00 

Södermanland - 6 april 15.00 

Västmanland - 6 april 15.00 

 

Östergötland - 13 april 11.00 

Gotland - 13 april 11.00 

Kalmar - 13 april 13.00 

Blekinge - 13 april 13.00 

Skaraborg - 13 april 15.00 

Skåne - 13 april 15.00 
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Förbundsstyrelsen föreslås besluta 

att kalla till regionmöten enligt ovanstående förslag. 
 

Sanna Adibzadeh 

genom 
 

Jonas Larsson 

Generalsekreterare 

2023-11-02 Stockholm 
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Handlingens innehåll är ej offentligt. 


